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1. Açılış ve Katılımcılar 

Osmaniye Belediyesi tarafından yürütülecek, Avrupa Birliği, Türkiye Cumhuriyeti ve 
Dünya Bankası tarafından finanse edilen ‘’Mültecilerden Etkilenen Bölgelerde Hizmetlerde 
İyileştirme Projesi kapsamında Osmaniye Merkez içme suyu ve kanalizasyon projeleri 
tanıtım ve bilgilendirme toplantısı 9 Mart 2020 Pazartesi günü saat 14.00’da başladı. 

Osmaniye Merkez içme suyu ve kanalizasyon projeleri tanıtım toplantısına Vali Ömer 
Faruk Coşkun, Belediye Başkanı Kadir Kara, Osmaniye Korkut Ata Üniversitesi Rektörü Prof. 
Dr. Murat Türk, İller Bankası Adana Bölge Müdürü Muzaffer Akgüner, kamu kurum ve 
kuruluşları il müdürleri, siyasi parti il, merkez ilçe başkanları ve yöneticileri,il genel meclis 
başkanı ve üyeleri,  belediye meclis üyeleri, mahalle muhtarları ve sivil toplum kuruluşları 
temsilcileri katıldı. 

 

2. Saygı Duruşu ve İstiklal Marşı 

Türkiye Cumhuriyetinin kurucusu Gazi Mustafa Kemal Atatürk ve değerli silah 
arkadaşları ile ebediyete intikal etmiş tüm aziz şehitlerimiz için 1 dakikalık saygı duruşu ve 
ardından İstiklal Marşı’nın söylenmesinin ardından toplantıya başlandı. 

3. Osmaniye Belediye Başkanı Kadir Kara’nın Açılış Konuşması 

Sayın Valim, saygı değer konuklar hepinizi paydaş katılım toplantısı adıyla 
düzenlediğimiz Osmaniye’mizin alt yapı yatırımları ile ilgili önümüzdeki süreçte 
gerçekleştirilecek olan bu projeler hakkında bilgilendirme amaçlı yapılan toplantı öncesinde 
saygı, sevgi ve hürmetlerimle selamlıyorum. Hoş geldiniz, şerefler getirdiniz efendim. 



Malumlarınız olduğu üzere Osmaniye’mizin alt yapısı rahmetli İskender Türkmen 
Beyefendinin Belediye Başkanlığı zamanında 1980’li yılların başlarında yapılmış. O zaman ki 
teknolojiye ve o zaman ki Osmaniye’nin nüfusuna göre planlanarak gerçekleştirilmiş ve 
hayata girmiş bir proje idi. Allah kendisinden razı olsun. Allah mekânını cennet etsin. Bu 
vesile ile kendisini rahmet ile anıyoruz. 

Bugün gelmiş olduğumuz nokta itibariyle Osmaniye nüfusuna baktığımızda, 
Osmaniye’nin ihtiyacına baktığımızda ve Osmaniye’nin gelecek elli yılı ile ilgili olan 
ihtiyaçlarının hesaplandığında, mevcut altyapının yeterli olmadığı noktasında bir tespit ortaya 
çıkmıştır. Bu tespitimiz bizim beraber çalıştığımız ilgili kurumumuz olan İller Bankası ile 
paylaştık. İller Bankası yetkilileri ile bölgesel içme su kaynakları sonra kanalizasyon, yağmur 
suyu, içme suyu arıtılması ve özellikle Akdeniz’in kirliliğine sebebiyet veren yeraltı mağaraları 
…… Osmaniye nihai arıtma tesisinin yeniden yeni teknolojiye göre yeni sistemlere göre 
rehabilite edilmesi, düzenlenmesi ve yeniden yapılabilmesi konusunda bir çalışma içerisine 
girmek istedik. Biz bu çalışmayı ne zaman başlattık? Biz bu çalışmayı 2009’daki seçildiğimiz 
ilk dönemde başlattık. O yüzden bu çalışma bugüne kadar uzun bir yoldan geliyor. Yaklaşık 
11 yıllık bir süreçten geliyor. Bu 11 yıllık süreç içerisinde pek çok defalar bu projenin hayata 
geçmesi konusunda gerek finansmanının sağlanabilmesi konusunda gerekse bu projenin 
doğru ölçütler içerisinde gerçekleştirilebilmesi konusunda pek çok temaslarımız oldu. Bu 
yüzden de yurtdışına pek sık gitmek zorunda kaldık. Bundan dolayı zaman zaman bazı 
hemşehrilerimiz bize ulaşmakta zorluk çektiklerinde ‘’Başkan Bey çok yurtdışına gidiyor’’ diye 
serzenişler kulağımıza geliyordu. Ama bugün biraz sonra değerli İller Bankası Bölge 
Müdürümüz açıklayacak. Bugüne kadar bu kadar dolaşmamızın, gezmemizin, 
araştırmamızın neticesinde Osmaniye’ye ne gibi bir dönüşün sağlandığını biraz sonra sizlerle 
paylaşacak. Dolayısıyla bu proje bugünün projesi değil. Bu proje Osmaniye’nin gelecek elli 
yılına projeksiyon hesaplarına göre elli yılına göre elli yıllık nüfusuna göre hizmet edecek bir 
proje. Şuandaki mevcut sistemimiz artık Osmaniye’yi taşımıyor, kaldırmıyor, yeterli gelmiyor. 
Bu nedenle yapılması zorunlu mu? Evet, zorunlu. Ve bu zorunlu işin de önümüzdeki süreç 
içerisinde bir hayli cefasının da olacağını şimdiden belirtmek istiyorum. Cefa çekmeden sefa 
olmuyor. Eğer bir bu yapıyı bu şekilde devam ettirmeyi bırakırsak kendi haline birkaç yıl 
içerisinde Osmaniye’nin sokakları yürünemez, geçilemez hale gelecektir. Mevcut sistemler 
taşıyamadığı için sokaklardan akar hale gelecektir. Bu da hiçbirimizin istemediği bir 
durumdur. Dolayısıyla bize verilen görevi ve emaneti layıkıyla yerine getirebilmek amacıyla 
tüm ilgili kurum ve kuruluşlarla dünya ölçeğinde pek çok İslam Bankası, Dünya Kalkınma 
Bankası, Avrupa Kalkınma Bankası, Fransız Kalkınma Ajansı gibi finans kuruluşlarıyla 
yapmış olduğumuz görüşmeler neticesinde ilk önce bu işin finansmanı noktasında belli bir 
noktaya gelindi. Daha sonra tüm bunların yani içme suyunun tamamının, içme suyu şehir 
şebekesinin projesinin tamamı, kanalizasyon şehir şebekesinin tamamı, yağmur suyu şehir 
şebekesinin deşarj projesinin tamamı Osmaniye’ye içme suyu getirme ki Osmaniye’nin 
mevcut kaynakları biliyorsunuz Zorkun Yaylasındaki yerlerden ve aşağıdaki Yeni Köy’deki 
kuyulardan sağlanıyordu. Ama onlar artık yetersiz hale geldi. Yani bugün itibariyle baktığımız 
zaman Osmaniye’nin ihtiyacı olan miktardaki suyun karşılanma şansı yok. Her geçen gün 
kuraklığın artmış olduğu dünyamızda ve şehrimizde de kaynakların her gün kuruduğu bir 
noktada bizim Osmaniye’nin gelecek elli yılına göre ihtiyacı olan suyu bir şekilde bulmamız 
gerekiyordu. Bununla ilgili olarak da Devlet Su İşleri ile yapmış olduğumuz anlaşmalar 
neticesinde su kalitesi oldukça yüksek ve iyi olan Aslantaş Barajından ….’dan su almak 
suretiyle o suyunda Osmaniye ile ilgili olan bölümünde gerekli izinleri almış olduk, 
tamamlamış olduk. Bugün karşınıza niye çıktık? Bugüne kadar niye bekledik? Bugüne kadar 
şunu bekledik; birincisi bu işin finansmanını temin etmeyi bekledik. Az bir para değil. Nerden 
bakarsanız bakın tüm bu anlattığım projenin bugün itibariyle karşılığı 850.000.000 TL 
civarında ama bitmesi ile beraber. Kişisel tahminimi söyleyeyim; 1.000.000.000 TL civarında 



çok büyük bir yatırım. Dolayısıyla bu kadar finansmanı bulabilmek kolay değil. Şuana kadar 
da hepsini bulduk diyemeyiz. Bir kısmını hibe olarak bir kısmını kredi olarak bulduk. Tabi bu 
hibelerin bulunabilmesi noktasında elbette aldığımız çok büyük destekler var. Burada 
öncelikle bu işin bu noktaya kadar gelmesi konusunda büyük destekler sağlayan birinci 
dönemimizden ikinci dönemimize ve bugün de beraber bu işi yapma noktasında 
Osmaniye’nin iyiliğine ve hayrına olan bu kalıcı hizmetin gerçekleşmesi noktasında can-ı 
gönülden destek veren bütün Belediye Meclis Üyelerine huzurlarınızda teşekkür etmek 
istiyorum. İkincisi bu projenin hayata geçmesinde Osmaniye’nin finansman değeri ve 
geleceği açısından çok büyük önem taşıyan bu kadar önemli projenin finansman 
desteklerinin sağlanmasında ve ilgili kurumlar tarafından hayata geçirilmesinde başta Sayın 
Cumhurbaşkanımız olmak üzere Hükümetimize ve hemşehrimiz Sayın Devlet Bahçeli 
Beyefendi’ye vermiş olduğu desteklerden dolayı ayrıca huzurlarınızda teşekkür etmek 
istiyorum.  

Burada bize paydaş olarak hizmet verecek olan ve birlikte bu süreci beraber 
yürüteceğimiz siz değerli kamu kurum ve kuruluşları yöneticileri, saygıdeğer muhtarlarımız ve 
Osmaniyeli hemşehrilerimizle bu süreç biraz sıkıntılı da olsa bu süreci en hafif şekilde nasıl 
atlatabileceğimizi teknik yönden de izahı biraz sonra Bölge Müdürümüz tarafından yapılacak. 
En hafif şekilde atlatılabilecek düzeyde, Osmaniye’nin gelecek elli yılının planlamasını 
şimdiden hayata geçirmenin mutluluğu, gururu ve onuruyla şahsım ve bütün belediye meclis 
üyelerimle birlikte karşınızda olduğumu da ifade etmek istiyorum. Katkı ve katılımlarınızdan 
dolayı hepinize teşekkür ediyorum. 

 Bu arada sözlerime son vermeden önce Sayın Genel Başkanımız Devlet Bahçeli 
Beyefendi’nin rica ettikleri bir hususu huzurlarınızda duyurmak istiyorum. 
Cumhurbaşkanlığımız aracılığıyla Tarım Bakanlığı tarafından kendilerine gönderilen bir 
yazıyı sizlere Osmaniye’ye sağlanan bir katkıyı da ifade etmek istiyorum; Sayın Devlet 
Bahçeli Milliyetçi Hareket Partisi Genel Başkanı 02.08.2018(yanlış telefuz)  tarih ve 30850 
sayılı Resmi Gazetede yayınlanarak yürürlüğe giren Kırsal Kalkınma Destekleri 13. Etap 
Kapsamında yapılan değerlendirme ve bütçelendirme çalışmaları sonucu ilinizden 9 adet 
ekonomik yatırımlar konusunda proje ile 2 adet kırsal ekonomik altyapı yatırımları konusunda 
olmak üzere uygunluk kriterlerini taşıyan toplam 11 adet projenin tamamı kabul edilmiş olup 
10.252.399,56 TL toplam proje tutarının hibe olarak ilimize tahsis edildiğini bilgilerinize 
sunulur şeklindeki Osmaniye’mize gelen yatırımı sizlere de duyurmamı istediklerini ve 
selamlarını iletmemi istediklerini ifade ediyor. Hepinize saygılar sunuyorum. 

 

4. İller Bankası Adana Bölge Müdürü Muzaffer Akgüner’in Konuşması 

Sayın Valim, Sayın Başkanım, değerli katılımcılar sizleri kurumum ve şahsım adına 
saygıyla selamlıyorum. 

 Türkiye’deki mülteciler için yardım programı FRİT II kapsamında Osmaniye ile ilgili 
projelerin paydaş katılım toplantısına hoş geldiniz.  

Projemizin amacı; mülteci nüfusundaki artış belediye hizmetleri üstündeki baskı.  

Proje kanağımız; FRİT II  diye kısaca adlandırdığımız Türkiye’deki Mültecilere Yönelik 
Mali Yardım Programı ve  Türkiye’de Mültecilerden Etkilenen Alanlarda Belediye 
hizmetlerinin İyileştirilmesi Projesi aracılığı ile Dünya Bankası tarafından finanse edilecektir. 

Uygulayıcı ve finansal aracı olarak bankamız, yatırım uygulayıcısı ise Osmaniye 
Belediyesi olacaktır. 



Paydaş katılım planındaki amacımız; paydaşlara zamanında ve erişebilir bilgi 
sağlamak ve böylece paydaşlara görüş ve endişelerini ifade etme fırsatı sunacak sistematik 
bir paydaş katılım yaklaşımını belirleyerek sürekli ve yapıcı bir ilişki sistematiği kurarak 
projenin katılımcı ve topluluk dostu şekilde yürümesini sağlayacak. Paydaş ilgi ve desteklerin 
seviyesi belirleyerek proje yetkililerine yol gösterecek. Paydaşların görüşlerinin proje 
süresince dikkate alınması sağlanacak. Projeden etkilenen kesimlerin etkin ve kapsayıcı 
katılımını teşvik edecek. Çevresel ve sosyal risk ve etkiler hakkında proje bilgilerinin 
zamanında, anlaşılabilir, ulaşılabilir ve uygun şekilde paydaşlarla paylaşılması sağlanacak. 
Paydaşların görüş ve önerilerini dile getirebilecekleri yolları sağlayacak ve yatırımcı 
belediyemizin bu görüş ve önerilerine cevap verebilmesini sağlayabilecek. 

Paydaş katılım uygulamaları olarak paydaşların belirlenmesi ve analizi, paydaşların 
projeyle olan ilgileri ve projenin etki düzeyleri temel alınacak. Doğrudan etkilenen 
paydaşlarımız, dolaylı etkilenen paydaşlarımız ve diğer taraflar yer alacak. Proje alanında 
yaşayan hassas gruplar yani yaşlılarımız, engellilerimiz, çocuklar, mülteciler burada şunu 
ifade edeyim belediyemizde ilgili birim kurulacak, sürekli takip edilecek, muhtarlarımız 
aracığıyla sakinlerimiz aracılığıyla bütün görüş ve şikayetler toplanacak. Bölgede yaşayan 
insanların sorun yaşamaması için gerekli ne var ise yapılacak. Mesela bir yaşlımız var. 
Hastaneye gitmesi lazım. Gerekli bütün tedbirler proje kapsamında alınıyor.  

Osmaniye Belediyesi paydaş katılım planı; Osmaniye Belediyemizin 
sorumluluğundaki Osmaniye için hazırlanan ve paydaşlarla iletişim ve etkileşim için 
yöntemlerini belirleyen bir eylem planımız. Bu kapsamda içme suyu projemiz ve atık suyu 
projemiz yer alacak.  

 Osmaniye Merkez İçme Suyu Kesin Projemiz mevcut HES’ler bölümünde ayrıntılı 
olarak açıklanacağı üzere muhtelif çaplarda font, açp, çelik, pvc ve polietilen borulardan 
oluşmakta olup muhtelif yollarda yapılmıştır. 

Osmaniye içme suyu kaynak açığı vermesi nedeniyle Devlet Su İşleri’ne yapmış 
olduğu müracaatlar neticesinde Aslantaş Barajından 786 Lt/sn su tahsisi yapılmıştır. 
Belediyemiz proje değerlendirme çalışmalarına başlamış olup, en kısa zamanda bölge 
müdürlüğümüz tarafından proje onaylanacaktır. Hızlı bir şekilde birlikte bunu yürütüyoruz.  

 Birinci kademe olarak boru metrajlarımız toplamda 584 km yani Osmaniye’den 
Ankara’ya kadar bir şebeke borusu döşeyeceğiz. İkinci kademede yaklaşık 480 km yani 
birinci-ikinci kademe farkı şu; birinci kademe mevcut yerleşim alanlarının olduğu yere ikinci 
kademede ise bu zaman içerisinde yerleşim haline gelen açılan yerlerde hesaba katılmış 
durumda. 

Kanalizasyon projemiz Osmaniye ilimiz sınırları içerisinde evsel ticaret endüstriyel 
nitelikli atık suların yönelim topografik koşulları dikkate alınarak en ekonomik ve fenni bir 
biçimde toplanarak mevcut atık su arıtma tesisi alanına ulaştırılmasına imkan sağlayacak. 
Bankamız tarafından onaylanan kanalizasyon şebeke kesin projesi imalatı yapılması işi ilin 
muhtemel nüfus tahminleri on yıllık, yirmi yıllık, otuz beş yıllık, elli yıla kadar hesap edilmiş, 
planlamalar yapılmış olup, atık su miktarları belirlenmiş özel debi üreten tespit edilmiş ve 
bunlara bağlı olarak oluşacak atık su miktarları göz önünde bulundurulmuştur. Yedek 
kanalizasyon şebekesi de düzenlenerek teknik ve ekonomik açıdan en uygun şekilde arıtma 
tesisi sahasına yönlendirilmiştir. Proje 40 adet şebeke planından oluşmaktadır. Proje 
alanında yapılan incelemelerde mevcut yerleşimlerin büyük bir kısmının imar planına uygun 
olduğu gözlemlenmiştir 

Hepinizi saygıyla selamlıyorum, arz ederim. 



5. Soru-Cevap Bölümü 

Bu bölümde Osmaniye Kadir Kara ve İller Bankası Belediye Başkanı Adana Bölge 
Müdürü Muzaffer Akgüner Mültecilerden Etkilenen Bölgelerde Hizmetlerde İyileştirme Projesi 
kapsamında Osmaniye Merkez içme suyu ve kanalizasyon projelerinin teknik ve ekonomik 
boyutları hakkında katılımcıların sorularını yanıtladılar. 

6. Kapanış 

Osmaniye Kadir Kara ve İller Bankası Belediye Başkanı Adana Bölge Müdürü 
Muzaffer Akgüner kapanış konuşmalarında katılımcılara katkı ve katılımlarından dolayı 
teşekkür ederek, bu projenin Osmaniye’ye hayırlı ve uğurlu olması dileklerini ilettiler. 

 


